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Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Kan ministeren bekræfte, at den i svaret på SAU alm. del – spørgsmål 456 nævnte afstem-

ning eller anden kontrol af, om aktionæren rent faktisk har modtaget udbyttet, ville være 

unødvendig, hvis det i stedet gøres til en betingelse for refusion, at modtageren af udbyt-

tet har navnenoteret aktierne i VP-Securities? 

 

Svar 

En ordning med krav om, at alle udenlandske aktionærer, som modtager aktieudbytte fra 

danske selskaber, skal være registreret på navn i VP Securities, kunne hypotetisk set gøre 

en afstemning som omtalt i svaret på SAU alm. del – spørgsmål 456 unødvendig. Det 

ville dog kræve, at en sådan navneregistrering dækkede alle dem, som ejer aktierne på ge-

neralforsamlingsdagen, også dem, der netop har handlet samme dag. Det system til nav-

neregistrering af aktier, som VP har i dag, er ikke nødvendigvis retvisende i forhold til, 

hvem der ejer aktien på generalforsamlingsdagen, jf. også svar på SAU alm. del – spørgsmål 

608. Dermed vil det eksisterende system til navneregistrering ikke uden videre kunne bru-

ges som alternativ til en afstemning.  

 

Selv hvis en ordning med registrering på navn i VP Securities hypotetisk kunne etableres, 

ville der fortsat være behov for kontrol af, om den registrerede modtager af udbyttet fak-

tisk er den, der skattemæssigt er ejer af aktien, jf. svaret på SAU alm. del – spørgsmål 608. 
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